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Akú sú Vaše priority v pozícii predsedu odbornej sekcie Združenia miest a obcí Slovenska?  

Priority sekcie budú predovšetkým vychádza� z priorít schválených snemom na najbližšie obdobie. 
Mojou prioritou vo vz�ahu k EÚ je revitalizova� a upevni� kontakty združenia s orgánmi a subjektmi 
štátnej správy zodpovedným za európske záležitosti našej krajiny napr.: so Sekciou európskych 
záležitostí MZV SR, Výborom pre európske záležitostí NRSR, slovenskými poslancami Európskeho 
parlamentu. Aby sme posilnili presadzovanie záujmov slovenských miest a obcí v európskej legislatíve 
ešte pred jej transpozíciou do slovenskej legislatívy. Za týmto ú�elom budeme spolupracova� aj s našou 
euroasociáciou Radou európskych obcí a regiónov a našimi �lenmi vo Výbore regiónov EÚ. 
Prioritou vo vz�ahu k zahrani�nej spolupráci bude predovšetkým presadzovanie princípov Európskej charty 
miestnej samosprávy a spolupráca s našimi �lenmi v Kongrese miestnych a regionálnych samospráv Rady 
Európy. 
Ako prierezová sekcia, tieto priority dosiahneme jedine v sú�innosti s ostatnými seciami, informovanos-
�ou smerom k �lenským mestám a obciam a ich aktívnou participáciou na tomto procese. SR prebrala 
na seba ur�ité medzinárodné záväzky, a preto je našou povinnos� ís� cestou európskou a medzinárod-
nou. 

Táto pozícia je pre Vás v prvom rade o �alšej práci navyše. Akým spôsobom budete organizova� 
rokovania sekcie?  

Rokovanie sekcie by som rád organizoval spôsobom, ktorý v žiadnom prípade nebude �asovo za�ažo-
va� mojich kolegov, aby nemuseli cestova�, pokia� to nebude nutné. Budem sa snaži�, aby sekcia 
pracovala operatívne a flexibilne po�as celého roka prostredníctvom emailovej a telefonickej komuniká-
cie. 
Samozrejme, že sekcia sa stretne aj na spolo�nom rokovaní v priebehu roka, pokia� bude potrebné. Bol 
by som rád, keby sa zasadnutia sekcie nekonali len v Bratislave, ale aj v regiónoch, z ktorých pochádza-
jú �lenovia sekcie.  
Moje predstava je prizva� medzi �lenov aj odborníkov z praxe, ktorí by sa podie�ali na �innosti našej 
sekcie, a pod�a potreby jednorázovo prizýva� na zasadnutie zástupcu z inštitúcie, ktorý obohatí riešenie 
nášho problému. 

�o �aká samosprávu v oblasti, ktorú odborne gestorujete, v najbližšom období?  

Neoddelite�nou sú�as�ou agend miest a obcí bude aj na�alej európska legislatíva, ktorá vytvára 
podmienky, ktoré by naša krajina mala transponova� formou prispôsobenou naším podmienkam 
a vytvára rámec, ktorý by sme nemali prekro�i�. Nezodpovedné by bolo pre nás nepodie�a� sa na 
kreovaní legislatívnych podmienok a rámca v prvotnom štádiu, ke� už na to máme vytvorené kanály. 
Mestá a obce by mali za�a� využíva� mantinely Lisabonskej zmluvy, ktorá posil�uje ochranu princípu 
subsidiarity, a tým celkovo postavenie územnej samosprávy v európskom legislatívnom procese. 
V rýchlo sa globalizujúcom svete sa bude musie� naša vláda a Európa stotožni� s úlohou a postavením 
miest a obcí, mám na mysli spoluprácu týchto úrovni na princípe partnerstva (viacúrov�ové riadenie), �i 
už pri implementácii Lisabonskej zmluvy, dosahovaní cie�ov stratégie Európa 2020, kreovaní finan�ného 
rámca EÚ, štrukturálnych politík a najmä politiky súdržnosti a energetickej politiky EÚ po roku 2013. 
Budeme sa musie� vysporiada� s odporu�eniami a rezolúciami Rady Európy, ktoré tla�ia na transparen-
tnos� a dodržiavanie demokracie a �udských práv na miestnej úrovni v nadväznosti na Európsku chartu 
miestnej samosprávy.  
Zárove� si do budúcna musíme uvedomi�, že sme európska krajina, ktorá prechádza z pozície príjemcu 
do pozície donora, a tým pre nás vyplýva morálna povinnos� odovzda� naše skúsenosti so zavádzaním 
princípov demokracie, budovaním demokratických inštitúcií na miestnej úrovni, s procesom decentrali-
zácie krajinám, ktoré sa pripravujú na vstup do európskych a medzinárodných štruktúr (napr.: krajinám 
Západného Balkánu). Vyzdvihujem tu partnerskú spoluprácu medzi miestnymi samosprávami z týchto 
krajín a niektorými našimi mestami a obcami. 

Rada ZMOS schválila poskytnutie 
finan�ných prostriedkov z Fondu 
solidarity obciam postihnutým povod�a-
mi. Finan�ná pomoc z fondu smeruje 
obciam Píla, �astá, Do�any a Horné 
Orešany. 
Združenie miest a obcí Slovenska vyzýva 
slovenské mestá a obce, ktoré neboli 
povod�ami postihnuté, aby pomohli 
svojim kolegom v postihnutých oblastiach 
a prispeli do fondu finan�nou �iastkou 
pod�a svojich možností. 
Ú�et fondu je zriadený v DEXIA banka 
Slovensko, a.s.  

1802326015/5600 
ZMOS vyzýva všetkých darcov, ktorým 
nie je �ahostajný osud postihnutej �asti 
Slovenska, aby sa k zbierke pridali. 

Združenie miest a obcí Slovenska víta rozhodnutie 
prezidenta Slovenskej republiky Ivana Gašparovi�a vráti� 
novelu zákona o cestnej premávke spä� do parlamentu.  
Združenie miest a obcí Slovenska sa na prezidenta obrátilo 
so žiados�ou o vrátenie zákona do parlamentu okamžite po 
jeho schválení v Národnej rade Slovenskej republiky. „Teší 
nás rozhodnutie pána prezidenta. Veríme, že pri svojom 
rozhodnutí o vrátení zákona do parlamentu prihliadal aj na 
naše pripomienky, lepšie povedané, na obavy samosprávy 
z toho, že by sa z našich miest a obcí mohli sta� divoké 
skládky autovrakov,“ konštatuje predseda ZMOS Jozef 
Dvon�. 
Združenie miest a obcí Slovenska zásadne nesúhlasilo 
s poslaneckým pozme�ovacím návrhom, ktorý by v praxi 
umož�oval odhlásenie motorového vozidla z evidencie iba 
na základe �estného vyhlásenia jeho vlastníka o jeho 
likvidácii. Zárove� o�akávame, že aj parlament sa stotožní 
s našou zásadnou pripomienkou a zo zákona o cestnej 
premávke odstráni problematické ustanovenie. 

Vítame rozhodnutie prezidenta 

JUDr. Jaroslav Hlinka,  
starosta M� Košice – Juh a predseda Sekcie medzinárodných vz�ahov ZMOS 

Vyberáme z pracovného diára 
predsedu ZMOS 

- da� z nehnute�ností bola predmetom rokovania, ktoré 
viedol Jozef Dvon� so zástupcami Slovenskej po�nohospo-
dárskej a potravinárskej komory. 
- o východiskách rozpo�tu na roky 2012 a 2014 rokoval 
predseda ZMOS zo štátnym tajomníkom rezortu financií 
Vladimíra Tvarožku. Okrem tejto témy sa venovali aj vývoju 
príjmov a výdavkov a návrhu na úpravu reštrukturaliza�ného 
konania. 
- spolupráca ZMOS so združením predsedov samospráv-
nych krajov dominovala na rokovaní, ktoré sa uskuto�nilo na 
úrovni predsedu združenia SK – 8 Milana Belicu. Predsedo-
via samosprávnych združení sa zhodli na okruhoch pre 
úzku spoluprácu. 
- stretnutie s predsedom NR SR Richardom Sulíkom sa 
týkalo problematiky sociálnych služieb, školstva, komunálnej 
reformy a prípravy volebného kódexu. Jednou zo spolo�-
ných aktivít bude participácia na zriadení knižnice o našich 
mestách a obciach. 
- novela zákona o pomoci v hmotnej núdzi bola predmetom 
spolo�ného rokovania na úrovni štátne tajomní�ky Minister-
stva práce, sociálnych vecí a rodiny SR Lucie Nicholsono-
vej. �alšou témou spolo�ného rokovania boli národné 
projekty ako komunitné centrá, terénna sociálna práca �i 
sociálnej podniky. 
- zástupcovia združenia reeduka�ných centier prijali 
stanovisko k presunu týchto zariadení z MŠVVaŠ SR do 
rezortu práce. O stanovisku informovali predsedu ZMOS na 
spolo�nom stretnutí v Nitre. 

Fond solidarity ZMOS 

Mestá a obce sa môžu pripravova� na �alší ro�ník atraktív-
neho podujatia „Európsky týžde� miestnej demokracie.“ 
Podujatie už piaty krát organizuje Kongres miestnych a 
regionálnych samospráv Rady Európy a to s cie�om 
zvyšova� povedomie miestnych orgánov o ich zodpoved-
nosti za posil�ovanie demokracie, formovanie ob�ianskej 
spolo�nosti a pozývanie �udí k spolurozhodovaniu. Aktuálny 
ro�ník podujatia je venovaný �udským práva na miestnej 
úrovni. Táto téma je pre samosprávy atraktívna najmä 
preto, že mnohé rozhodnutia miest a obcí sa týkajú 
konkrétnych skupín a komunít, ktoré pôsobia v lokálnom 
prostredí. Samosprávy sú povinné prihliada� na rešpekto-
vanie �udských práv a pritom by mali formova� aj ob�iansku 
toleranciu. Mestá a obce sa do ETMD, ktorý sa uskuto�ní v 
týždni od 10. do 16. októbra 2011, môžu zapoji� organizo-
vaním rôznych podujatí.

Európsky týžde� miestnej demokracie 



Tento bod na rokovaní rady ZMOS predložili obaja výkonní podpredsedovia. Materiál ponúka rozsiahly, 
ale detailný preh�ad o aktuálnej legislatíve, ktorou sa zaoberajú príslušné ministerstvá, alebo Národná 
rada Slovenskej republiky. Sú�as�ou aktuálnej legislatívy je návrh zákona, ktorým sa mení a dop��a 
zákon Slovenskej národnej rady �. 469/2990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov 
a ktorým sa menia niektoré zákony. ZMOS túto novelu vníma ako ú�elovú, ktorá je v rozpore 
s princípom ob�ianskej spolo�nosti. Predpokladaný návrh pod�a združenia povedie k atomizácii miestnej 
územnej samosprávy, zvýši stupe� segregácie niektorých komunít a znemožní realizáciu programov, 
ktoré by mali pomôc� nastoli� podmienky v oblasti sociálnej inklúzie. Predkladate� otvorene priznáva, že 
návrh na rozdelenie obce na dve �asti je reakciou na porušovanie pravidiel rozpo�tovej disciplíny. Návrh 
zákona, ktorým sa mení a dop��a zákon �. 317/2009 Z. z. o pedagogických zamestnancoch je �al-
šou normou, vo�i ktorej ZMOS uplatnil viacero pripomienok. ZMOS neodmieta kariérový systém podpory 
�alšieho vzdelávania pedagogických zamestnancov a skvalitnenia výkonu pedagogických a odborných 
zamestnancov. Tento systém však pod�a nášho názoru musí by� finan�ne, kompeten�ne vyvážený 
a vykonate�ný na úrovni každého zria�ovate�a. ZMOS je toho názoru, že rozsah navrhovaných zmien 
a praktická aplikácia ustanovení návrhu zákona môže spôsobi� nielen finan�né, ale aj prevádzkové prob-
lémy v školách a školských zariadeniach.  
Rada ZMOS prijala stanovisko aj k Programu odpadového hospodárstva SR na roky 2011 – 2015, kde 
upozor�uje na to, že v roku 2011 pri októbrovom schválení dokumentu bude krátky �as na aplikáciu viace-
rých úloh platných v aktuálnom roku. �alšia pripomienka súvisí s tým, že z h�adiska závažnosti by bolo 
ú�innejšie uvedený Program schváli� ako Nariadenie vlády SR. ZMOS zárove� upozor�uje, že 
s mimoriadnou vážnos�ou je nevyhnutné rieši� nastavenie ekonomických nástrojov ako aj lokalít pre naj-
významnejšie zariadenia pre energetické a materiálové zhodnocovanie odpadov. ZMOS bude v novom 
zákone o odpadoch presadzova�, aby povinné osoby, teda dovozcovia a výrobcovia, boli zodpovedné za 
všetok odpad a aby neboli pre nich stanovené žiadne limity. Materiál tiež obsahuje zákony schválené NR 
SR a tiež komentár dopadov na samosprávy.  
Sú�as�ou tohto bodu bol aj návrh Volebného kódexu, ktorý predložil primátor mesta Spišská Belá 
a zárove� predseda sekcie verejnej správy, kontroly, bezpe�nosti a armády Štefan Bie�ak. 
Rada ZMOS zobrala na vedomie aktuálne informácie z legislatívneho procesu a z rokovaní k príprave 
Volebného kódexu. Zárove� schválila postup zástupcov ZMOS na rokovaniach pracovnej skupinky 
k príprave Volebného kódexu. 

Vyberáme zo 4. rokovania Rady Združenia miest a obcí Slovenska 
Predseda Združenia miest a obcí Slovenska Jozef Dvon� zvolal na 26. júla 2011 rokovanie Rady ZMOS. Primátori a starostovia sa venovali aktuálnym otázkam 
z legislatívy, ekonomiky, sociálnej sféry a informatiky. 

Aktuálne informácie z legislatívneho procesu Zriadenie odborných sekcií ZMOS 

Na júnovom rokovaní Rady ZMOS v Nitre bolo schválené 
zriadenie odborných sekcií. Odborné zázemie ZMOS je 
tvorené ôsmimi sekciami: 1) finan�ná a informatiky, 2) ve-
rejnej správy, kontroly, bezpe�nosti a armády, 3) školstva, 
mládeže, športu a vzdelávania. 4) sociálnych vecí, margina-
lizovaných komunít, zdravotníctva, 5) regionálneho rozvoja, 
cestovného ruchu a kultúry, 6) hospodárstva, dopravy, vý-
stavby energetiky, 7) pôdohospodárstva a životného pro-
stredia, 8) medzinárodných vz�ahov. Maximálny po�et �le-
nov sekcie je 12, s tým, že pri personálnom osadzovaní sa 
prihliadalo na regionálny princíp a odbornos�. 
Rada ZMOS schválila zloženie odborných sekcií Rady 
ZMOS s predloženými zmenami v sekciách verejnej správy, 
kontroly, bezpe�nosti a armády, �alej v sekcii pôdohospo-
dárstva a životného prostredia a v sekcii hospodárstva, 
dopravy, výstavby a energetiky 

Rozpracovanie záverov 21. snemu 

Na 21. sneme Združenia miest a obcí Slovenska boli dele-
gátmi schválené priority, ktoré reflektujú na k�ú�ové oblasti 
rozvoja spolo�nosti vo väzbe na samosprávu. Priority boli 
detailne rozpracované do oblasti modernizácia miestnej 
územnej samosprávy, financovanie miestnej územnej samo-
správy, a legislatíva. Materiál na rade predložil výkonný pod-
predseda Milan Muška.  
Rada ZMOS schválila návrh na rozpracovanie záverov 21. 
snemu ZMOS s pripomienkami. Ich prerokovanie a realizácia 
bude predmetom aktivít odborných sekcií Rady ZMOS. 

Stanovisko ZMOS k návrhu zákona o úprave 
príjmu zo závislej �innosti a o zmene a dopl-
není niektorých zákonov �lenom Rady ZMOS 
predložil výkonný podpredseda Jozef Tur�ány. 
Jedným z dôvodov navrhovaných zmien je od-
stránenie slabých stránok sú�asného da�ovo-
odvodového systému. Tie sú pod�a predkladate-
�ov nasledovné: 1) inštitucionálna roztrieštenos� 
správy daní a odvodov, a tým nízke efektívnos� 
a ú�innos�, 2) neodôvodnená a neakceptovate�-
ná administratívna zá�až povinných subjektov, 3) 
neúnosne komplikované nastavenie parametrov 
odvodového systému. 
ZMOS akceptuje princípy zmien vyplývajúcich 
z návrhu reformy zameranej na odstránenie de-
formácií v odvodových a da�ových systémoch. 
Združenie súhlasí so zbližovaním odvodových 
a da�ových povinností SZ�O a zamestnancov, 
ale zásadne nesúhlasí s názorom, že novela 
nebude ma� vplyv na rozpo�ty miest a obcí. 
Predpokladáme dopad minimálne z dôvodu apli-
kácie zákona v praxi v prvom roku reformy. Za 
jedno z rizík návrhu zákona a jeho aplikácie po-
važujeme krátky �asový priestor medzi predpo-
kladaným schválením zákona a termínmi na jeho 
realizáciu. 
Rada ZMOS zobrala na vedomie informáciu 
o reforme da�ovo-odvodového systému. 

Da� z príjmu Dane a poplatky 

Rada ZMOS zobrala na vedomie Stanovisko ZMOS 
k návrhu zákona o miestnych daniach a miestnom 
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady, ktorý predložil výkonný podpredseda Jozef Tur-
�ány. 
ZMOS konštatuje, že tento návrh namiesto pokra�ovania 
k prechodu na hodnotové zda�ovanie nehnute�ností de-
formuje pôvodný princíp a naopak prejavuje sa zámer 
uplatnenia filozofie rovnostárstva �o dokonca diskriminácie 
niektorých da�ovníkov pri zda�ovaní ich majetku. ZMOS 
zásadne odmieta navrhované zmeny doterajších princípov 
zda�ovania nehnute�ností pod�a ich hodnoty.  
Združenie preto žiada pokra�ova� v postupnom prechode 
k zda�ovaniu nehnute�ností na hodnotovom princípe 
a žiada, aby predmetom novely zákona nebola snaha za 
každú cenu zjednoduši� administratívnu náro�nos�, oso-
bitne pre niektoré  skupiny da�ovníkov, ale aby sa riešilo 
aj zjednodušenie administratívy pre správcu dane.  
Rada ZMOS zobrala informáciu na vedomie a súhlasí so 
stanoviskom ZMOS predloženým k návrhu novely zákona 
v medzirezortnom pripomienkovom konaní s pripomien-
kami k dani za jadrové zariadenia, ktoré žiada uplatni� na 
rozporovom konaní s MF SR.

Výkonný podpredseda Jozef Tur�ány tiež na 
rokovaní rady uviedol Informáciu o výsledkoch 
doplnkového kolektívneho vyjednávania na 
rok 2011 a stanovisko ZMOS k minimálnej 
mzde na rok 2012. V súlade s ustanoveniami 
zákona o minimálnej mzde, pri úprave súm me-
sa�nej minimálnej mzdy sa prihliada na celkovú 
ekonomickú a sociálnu situáciu v Slovenskej 
republike za dva kalendárne roky predchádzajú-
ceho roku, na ktorý sa navrhuje ustanovi� sumu 
minimálnej mzdy, najmä na vývoj spotrebite�-
ských cien, zamestnanosti, priemerných mesa�-
ných miezd a výšky životného minima. 
Rada ZM0S zobrala na vedomie informáciu, 
súhlasí s postupom a stanoviskami vyjednáva-
�om za ZMOS na kolektívnom vyjednávaní na 
rok 2011 a schválila stanovisko ZMOS k návrhu 
minimálnej mzdy na rok 2012. ZMOS je za zvý-
šenie minimálnej mzdy o 2 % pre rok 2012, t. j. 
323, 34 euro pre zamestnanca odme�ovaného 
mesa�nou mzdou a 1, 858 euro za každú hodinu 
odpracovanú zamestnancom. 

Minimálna mzda 

Informáciu o príprave komunálnej reformy Rade ZMOS predložil výkonný podpredseda Jozef Tur�ány. Materiál obsa-
huje preh�ad zákonov, ktoré je v súvislosti so zámerom komunálnej reformy potrebné novelizova�. Zárove� je preh�adom 
výsledkov doterajších rokovaní k tejto téme.  

Rada ZMOS zobrala na vedomie informáciu o priebehu rokovaní k úprave zákona �. 416/2001 Z. z. o prechode niekto-
rých pôsobností z orgánov štátnej správy na obce a na VÚC.  

Komunálna reforma 
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Združenie miest a obcí Slovenska na nedávnej tla�ovej konferencii prezentovalo svoj postoj k téme 
sociálnych služieb z poh�adu miestnej územnej samosprávy. Predseda ZMOS Jozef Dvon� a výkonný 
podpredseda Jozef Tur�ány informovali o postojoch združenia aj rokovania s Ministerstvom práce, 
sociálnych vecí a rodiny SR.  
Mestá a obce majú v systéme sociálnych služieb stabilné miesto, ktoré odráža ich schopnos� detailne 
pozna� lokálne prostredie, osudy adresátov tejto pomoci a následne poskytova� sociálne služby z citom 
a solidaritou. 
Najvýznamnejšia reforma verejnej správy realizovaná na Slovensku pred 10 rokmi vytvorila model 
výrazne samostatnej miestnej a regionálnej samosprávy z ktorých sa stali aktéri sociálnej politiky 
a partneri štátu aj v tejto oblasti. Po desiatich rokoch je potrebná inventúra týchto kompetencií, 
vyhodnotenie poznatkov i skúseností a návrh nového efektívneho modelu, ktorý odstráni duplicitu, 
nesystémovos� a neporiadok.  
Združenie miest a obcí Slovenska odmieta, aby sa zásadná novela zákona o sociálnych službách 
tvorila bez aktívneho dialógu so samosprávami. Sociálne služby považujeme za verejnú službu, za 
ktorú musí by� zodpovedný verejný sektor a to v súlade s princípmi decentralizácie a subsidiarity. 
Verejné služby vnímame ako prejav zodpovednosti a solidarity, ktorý sa nemôže mera� ziskom, ale 
rozsahom a kvalitou služieb. Sociálne služby sú jednou z k�ú�ových oblastí, v ktorých mestá a obce 
pomáhajú svojím spoluob�anom. V porovnaní so súkromnými poskytovate�mi ich samosprávy 
poskytujú výrazne lacnejšie. Základný rozdiel v prístupe samospráv a súkromných poskytovate�ov je 
v ich vnímaní. Pod�a nás sú službou �u�om. Ostatní poskytovatelia ich považujú aj za naplnenie svojich 
individuálnych zámerov a potrieb, ktoré chcú ma� garantované a nárokovate�né z verejných prostried-
kov. Ak bude prevláda� takéto vnímanie, vážne hrozí, že verejná služba sa vzdiali ob�anovi a stane sa 
len trhovou komoditou. 
Združenie miest a obcí Slovenska dlhodobo poukazuje na systémové chyby, ktorých dopady sú cite�né 
aj pri poskytovaní sociálnych služieb prostredníctvom samosprávy. Samosprávy sú obe�ou systému, na 
ktorý doplácajú okrem miest, obcí a vyšších územných celkov aj samotní �udia. Dnes sú mestá a obce 
vystavené obrovskému riziku, že pri dôslednom plnení povinností vo�i ob�anom a klientom sociálnych 
zariadení bude paralizovaný výkon ostatných úloh. Pritom práve mestá a obce poskytujú služby, 
udržiavajú zamestnanos�, financujú prevádzku budov a budujú nové zariadenia. Štát pritom až po 
našom dlhom vyjednávaní prepláca len nové výdavky a povinností. Takto by sme mohli pokra�ova� vo 
vymenovaní celého radu problémov. Pod�a nás je však lepšia diskusia o riešeniach. Východisko vidíme 
v spolo�nom vyhodnotení doterajšieho pôsobenia všetkých aktérov zodpovedných za sociálne služby 
a následnom vytvorení nového modelu. 
O tejto téme už dlhodobo diskutujeme na úrovni vlády SR aj rezortu práce, sociálnych vecí a rodiny. 
V apríli sme sa na spolo�nom rokovaní s vládou SR dohodli na inventúre kompetencií, ktorá nám má 
poslúži� ako východisko pre nastavenie nového modelu. Aj preto sme prekvapení zo stanoviska, ktoré 
predbehlo túto inventúru a navrhuje odobra� samosprávam kompetencie a zvýši� finan�nú participáciu 
klienta na sociálnych službách. 
Ešte v októbri 2010 sme predložili obsahový zámer zmien v zákone o sociálnych službách, ktorý sa 
opieral o tieto princípy:  
- rozdelenie kompetencií medzi samosprávy, tak aby terénne služby poskytovali obce a pobytové 

regionálne samosprávy, 
- zmena postupov pri uplat�ovaní princípu subsidiarity pri poskytovaní sociálnych služieb, ktorá 

vychádza z uplat�ovania vyživovacej povinnosti detí vo�i rodi�om,  
- vä�ší priestor pre zoh�adnenie miestnych pomerov a podmienok, teda zjednodušenie postupov 

a podmienok pre posudzovanie odkázanosti na terénne sociálne služby.  
Združenie miest a obcí Slovenska je pripravené na rokovania, ktoré sa budú týka� komplexného 
modelu sociálnych služieb. Pod�a nášho názoru sociálne služby nepotrebujú centralizáciu, ale efektívny 
systém, ktorý odstráni duplicitu, nesystémovos� a neporiadok. Východisko preto vidíme v rešpektovaní 
princípov decentralizácie, kedy sa stanoví presná zodpovednos� a povinnosti miestnej aj regionálnej 
samosprávy i štátu s jasnými pravidlami financovania. O�akávame, že rokovania, ktoré nás k tejto 
problematike �akajú budú o našich argumentoch a doterajších skúsenostiach. 

V sociálnych službách musíme �u�om garantova� existen�ný štandard 

Združenie miest a obcí Slovenska víta dnešné rozhodnutie 
vlády SR, ktorá akceptovala návrh Ministerstva práce, 
sociálnych vecí a rodiny SR poskytnú� samosprávam 
financie pre zariadenia sociálnych služieb. 
Združenie miest a obcí Slovenska dlhodobo poukazuje na 
chyby v nastavení systému kompetencií a financovania 
sociálnych služieb, ktoré sa prejavujú v nedostatku 
prevádzkových zdrojov. „Mestá a obce, ktoré sú zria�ova-
te�mi domovov sociálnych služieb boli dlhodobo v kritickej 
situácii. Od štátu nemali financie na svoju �innos�, na 
výplaty zamestnancov, stravu a sociálne služby pre 
klientov, preto dnešné rozhodnutia problém z �asti 
vyriešilo. Napriek tomu požadujeme systémové riešenie 
celého modelu poskytovania sociálnych služieb v rámci 
princípov reformy verejnej správy a fiškálnej decentralizá-
cie,“ konštatuje výkonný podpredseda Milan Muška. 
Združenie miest a obcí Slovenska v ostatnom �ase 
iniciovalo nieko�ko rokovaní na ktorých tlmo�ilo názory 
a ekonomickú situáciu dotknutých zria�ovate�ov. 
O finan�nom podvyživení domovov sociálnych služieb sme 
diskutovali aj na každej Rade ZMOS a na Predsedníctve 
združenia. Preto nás teší, že rezort sociálnych vecí 
akceptoval naše pripomienky a vláda sa s nimi na 
dnešnom rokovaní stotožnila. Výsledkom je uvo�nenie viac 
ako 3,7 milióna eur pre 50 obcí, ktoré sú zria�ovate�mi 71 
zariadení sociálnych služieb a svoje služby poskytujú 
takmer 2 tisíckam klientov.

Vláda uvo�nila peniaze pre  
zariadenia sociálnych služieb 

Do konca sú�asného programovacieho obdobia ostáva už 
len dva a pol roka a o mesiac za�ne vyjednávanie 
o novom finan�nom rámci po roku 2013. Slovensko je 
v sú�asnosti v oblasti eurofondov siedmou najhoršie 
�erpajúcou krajinou a h�adá spôsoby ako tento stav 
zmeni�. 
Slovensko je v oblasti eurofondov siedmy najhoršie 
�erpajúci �lenský štát. Aktuálny stav využitia úniových 
finan�ných prostriedkov z celkovej alokácie na obdobie 
2007 – 2013 je na úrovni necelých 17 %. Premiérka Iveta 
Radi�ová minulý týžde� po�as návštevy komisára pre 
regionálnu politiku Johannesa Hahna za hlavnú prí�inu 
tohto stavu ozna�ila "neuverite�nú byrokratizáciu 
a zložitos� administrácie". Vláda teda prijala súbor 
opatrení, ktoré by proces �erpania mali zrýchli�. Ako však 
uviedol zdroj blízky rokovaní o takýchto pravidlách, �i budú 
naozaj ú�inkova� sa ukáže najskôr koncom tohto 
a za�iatkom budúceho roka. 
Opatrenia sa týkajú štyroch hlavných oblastí – administra-
tívnej náro�nosti prípravy projektov, objektívnosti 
a transparentnosti schva�ovania predložených projektov, 
administratívnej zá�aže prijímate�ov a realizácie a kontroly 
verejného obstarávania. Po novom by mal napríklad 
vzniknú� systém centrálneho dožadovania dokladov do 
praxe, �iže riadiaci orgán ich nebude požadova� od 
žiadate�ov, ale od inštitúcií, ktoré ich vydávajú. Ide 
o potvrdenia zo Sociálnej pois�ovne, zdravotných pois�ovní 
�i da�ových úradov. Viac pozornosti sa bude venova� aj 
zefektívneniu verejného obstarávania, kde pod�a zdroja 
dochádza k �astým, vä�šinou banálnym chybám.  
Ako zdôraznil zdroj treba pamäta� najmä na to, že 
schopnos� �erpa� v tomto programovom období bude ma� 
vplyv na rokovania o novom rozpo�tovom rámci po roku 
2013. Kone�ný stav �erpania v rámci sú�asného finan�né-
ho rámci si však netrúfal odhadnú�. Nádej však vkladá 
najmä do ve�kých projektov nad 50 miliónov eur, ktoré by 
spomínané opatrenia mali najviac od�ah�i�. 

Zdroj: euractiv.sk 

EUROINFO 
H�adáme spôsoby 

Regióny sa obávajú, že v novom fonde EÚ, ktorý bude zameraný na dopravu, energetiku a telekomunika�nú 
infraštruktúru, budú pri prerozde�ovaní finan�ných zdrojov odsunutí národnými autoritami na „druhú ko�aj“. 
O novom fonde sa v Bruseli v Bruseli v uplynulých týžd�och intenzívne rokovalo a 22. júna ho spomenul na 
pôde Výboru pre regionálny rozvoj (REGI) aj Johannes Hahn, komisár pre regionálnu politiku. Hahn vo vy-
hlásení Európskeho parlamentu potvrdil vznik nového fondu pre infraštruktúru. Zárove� ubezpe�il europos-
lancov, že tento nový fond neod�erpá finan�né zdroje z ostatných regionálnych fondov. 
Hahnovo vyjadrenie prišlo ešte predtým, než Komisia zverejnení finan�nú perspektívu EÚ na roky 2014-
2020. O�akáva sa, že regionálna politika na�alej ostane druhou najvä�šou položkou v rozpo�te Európskej 
únie, hne� po po�nohospodárskej politike. Pod�a neoficiálneho zdroja z Parlamentu bude nový fond ur�ený 
na financovanie transeurópskeho dopravného projektu (TEN-T), energetiky a telekomunikácii. O�akáva sa, 
že jeho rozpo�et dosiahne pre roky 2014 až 2020 výšku okolo 16 miliard eur. Fond by bol oddelený od 
najnovších plánov predsedu Komisie Jose Barrosa, ktorý v decembri prišiel s nápadom projektových 
dlhopisov na financovanie infraštruktúrnych projektov.  
Komisár Hahn odmietol �alej komentova� tento nový fond. Dodal iba, že chce „po�ka�, kým bude návrh na 
stole“.            Zdroj: euractiv.sk 

EUROINFO 
Obavy z novej podoby infraštruktúrneho fondu 


